
  

 Protokoll 1 (10) 

Sammanträdesdatum 
2021-05-10 

Rådet för funktionshindersfrågor 

 
 

 Utdragsbestyrkande: 
 

 

   
  

Plats och tid: Microsoft Teams och A-salen Guldsmeden, måndag 10 maj 2021 kl 
13:00. 

    
 
Deltagare: Kerstin Tillemar Funktionsrätt 

Karin Eriksson Funktionsrätt 
Anders Noreliusson Attention 
Gunilla Gustin-Skoglund DHR 
Elisabeth Nilsson FUB 
Bo Normand Hjärt- och Lung 
Camilla Andresen Reumatikerna 
Christin Styrman Demens 
Elvy Wallin Schizofreni 
Ulf Nilsson SRF 
Jonas Holm M 
Henrik Berglund Persson S 
Birgitta Medin M 
Alf Norberg V 

 
Utses att justera:   
 
Justeringens plats 
och tid: Guldsmeden plan 4, den 20 maj 2021 kl 15:00 

Underskrifter:  Paragrafer: 8-15 

Sekreterare: Stina Almberg 

Ordförande: Jonas Holm 

Justerande: Gunilla Gustin-Skoglund    
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 Utdragsbestyrkande: 
 

 

   
  

Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 
2021-05-20  

Förvaringsplats för protokollet - tillgänglighetsstrategens kontor 
  

Underskrift 

Stina Almberg 
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§ 8 Upprop och val av justeringsförrättare 

Gunilla Gustin-Skoglund valdes till justeringsförrättare 

Justering sker torsdag 20 maj mars kl 15:00 på plan 4 Guldsmeden 

____ 
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§ 9 Föregående protokoll 

Föregående protokoll gicks igenom 
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§ 10 Godkännande av dagordning 

Anmälan övrig fråga: 

Dagordningen godkändes 
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§ 11 Arbete med införande av IBIC i handläggning av LSS 
och SoL inom funktionshindersområdet 

Linnéa Bastrup och Henrik Collin projektledare för arbetet med att införa IBIC i 
handläggning inom funktionshindersområdet informerade. Införande av IBIC ska ge 
större rättsäkerhet, transparanta processer och bättre uppföljning för individ och 
förvaltning.  
 
Idag beviljas i praktiken insatser som kommunen erbjuder – det är inte individens 
behov som styr vilka insatser kommunen erbjuder. IBIC lägger istället perspektivet på 
individens behov, inte vilka insatser kommunen kan erbjuda. Vad kan personen, vad 
behöver personen hjälp med? IBIC tar med alla relevanta områden enligt ICF som är 
en internationell klassifikation av funktionstillstånd, funktionshinder och hälsa. I ICF 
bedöms individens förmåga även i förhållande till sin sociala omgivning. 
 
Behov är inte lika med önskemål - vad individen behöver är inte nödvändigtvis vad 
denne helst vill ha. Viktigt är istället: vilka bitar kan inte personen göra själv? Endast 
det individen behöver ska beviljas, inte som idag där alla delar automatiskt ingår om 
insats beviljas exempelvis om man får insatsen städning. Om individen t.ex. kan 
damma själv men inte städa toaletten är det toaletten som personen ska få hjälp med i 
insatsen städ. Det ska också främja individens självständighet.  
 
Behovet bedöms av socialsekreteraren enligt de elva livsområden som ingår i ICF. Det 
inkluderar relaterade faktorer som ska hjälpa oss att förstå vem individen är. Man 
kommer då att använda olika bedömningsfaktorer. 
 
Vilken nivå ligger behovet på? Är det litet eller stort. Nuläge och mål ska beskrivas 
tillsammans med individen som behöver stöd. IBIC har också ett bedömt och ett 
avsett funktionstillstånd. Bedömt: Hur ser det ut idag? Avsett: Vart är det vi vill nå?  
 
Det är även viktigt att insatsen inte ska finnas i målet. Exempelvis är målet med insats 
städ inte att bostad ska bli ren. Målet är att personen t.ex. ska kunna fortsätta 
genomföra städning eller moment i städning för att bibehålla funktionsförmåga. Det 
kan också vara att stödja individen för att nå målet. 
 
I projektet håller man nu på att hitta hur vi vill genomföra detta i Hudik och planerar 
för implementering under det närmaste året. 
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§ 12 Hudiksvallsbostäders nybygge på Kattvikskajen 

Hudiksvallsbostäder bygger nu 59 lägenheter varav hälften Trygghetsboende på 
Kattvikskajen. Storlekarna varierar mellan ett rum och kök och tre rum och kök. 
Majoriteten lägenheter är dock 2 rum och kök. Det blir tre huskroppar och 
trygghetsboendet kommer att samlas tillsammans i två av huskropparna. Dock 
kommer det bara att vara hälften av ena huskroppen som blir trygghetsboende.  
 
Resterande lägenheter släpps för alla. För att få söka trygghetsboende ska du ha fyllt 65 
år och stå i bostadskö hos Hudiksvallsbostäder eftersom trygghetsboende ingår i det 
ordinarie hyresbeståndet. Första plattan är nu gjuten och andra gjuts nästa vecka. 
Huset ska vara klart sommaren 2022 med inflytt i september 2022.  
 
Från början skulle Hudiksvallsbostäder även bygga parkeringshus bredvid bostäderna 
men nu blev det istället Glysis som bygger ett parkeringshus i samma kvarter. Även det 
ska snart påbörjas. Innergården byggs helt utan nivåskillnader och huskropparna 
kommer att ha hissar. Man har inte satsat extra på tillgänglighet utan husen och 
lägenheterna uppfyller bygglagstiftningens grundläggande krav på tillgänglighet både i 
det ordinarie beståndet och i trygghetsboendet. I trygghetsboendet kommer det också 
att finnas gemensamma utrymmen i form av samlingslokaler och dylikt. 
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§ 13 Övrig information 

Konsult är upphandlad och nu på plats för att fortsätta utvecklingsarbetet med 
anledning av resultatet av genomlysningen av grupp- och servicebostäder. Hon heter 
Annike Devintiér och kommer att vara ansvarig för att samordna utvecklingsarbetet 
och kommer även enligt tidigare information att arbeta med att inkludera brukare och 
anhöriga i utvecklingsarbetet. Henrik informerade om att utvecklingsdirektivet som 
rådet fick information om senast också nu är antaget av nämnden.  
 
En utredning pågår om hyressättning i LSS-bostäder, vilket det kommer mer 
information om till hösten. 
 
Ekonomin är dålig för Social- och omsorgsförvaltningen och även där kan vi förvänta 
oss mer information under de närmaste månaderna. 
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§ 14 Övriga frågor 

Fråga om Björkberg och om att det sägs bli ett demensboende. - Björkberg 
äldreboende (SÄBO) kommer att bli ett demensanpassat vård och omsorgsboende 
med 96 platser. Det byggs i samverkan med Riksbyggen men med en 
förening/kooperativ som huvudman. Vi har också boenden idag, närmare bestämt 
Tunbacka och Helenedal, som behöver utrymmas eftersom de inte uppfyller dagens 
krav bl.a gällande arbetsmiljö. Nya Håsta och SÄBO vid Björkberg kommer att fylla en 
viktig roll där.  
 
Fråga om behov av platser till yngre dementa – avdelning i Njutånger ska vara vikt till 
det men det är svårt att hålla vikta platser tomma. Behovet löses därför allt eftersom 
efterfrågan uppstår.  
 
Det finns idag ingen dietist på kommunen. Personer inom LSS hänvisas till regionens 
dietister. Dietisterna på Regionen säger sig dock inte ha kunskapen om gruppen 
personer med funktionsnedsättning. – Var ska personer inom LSS då vända sig? Och 
varför har vi inte kvar dietist på kommunen? Stina kollar upp frågan. 
 
SRF – SRF’s medlemmar har en förfrågan om soptunnor som blockerar trottoarerna. 
Det blir särskilt svårt vintertid när även snö finns på trottoaren vilket tvingar ut 
personer i gatan där det ofta är halare än på trottoaren. Stina kontaktar 
Avfallsavdelningen och tar upp frågan med dem. 
 
Det är inte ovanligt att det ställs ut bord och stolar utanför butiker som inte har 
uteservering. Även det ställer till problem för personer med synnedsättning. Stina tar 
upp frågan med tekniska och kollar upp hur det ser ut med markupplåtelser för 
butiksägare som har möbler eller annat uppställt utanför butiken. 
 
Hälsans stig – hjärt- och lungföreningen informerar om att man samarbetar med 
kommunen i att etablera en Hälsans stig i Hudiksvall. Hälsans stig är ett nationellt 
koncept. Det ska vara en lätt-tillgänglig promenad med tydligt angivna avstånd för 
promenaden och det ska vara lätt att välja och hitta den längd på promenaden som 
man önskar. Strandpromenaden är ett alternativ. 
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